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PROCES-VERBAL 
Încheiat în şedinţa ordinară a Consiliului Local al Sectorului 6  

din data de 06.07.2023 
 
 

 Lucrările şedinţei au început la ora 13:00 și s-au desfășurat online, în sistem            
de videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare (link) 
transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 

În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și au fost prezenţi 26 de 
consilieri locali din 27 de consilieri locali în funcție, iar pe parcursul şedinţei s-a conectat dl Bordei şi 
au pierdut conexiunea dl Enache, d-na Mitran și dl Pascu. 

Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin poșta 
electronică, prin Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1438/30.06.2023, în temeiul dispoziţiilor            
art. 133 alin. (1), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (3) lit. a) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b)            
şi lit. e) și ale art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând data, ora 
și locul desfășurării acesteia. 

Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1438/30.06.2023 a fost publicată în ziarul Adevărul din 
data de 04.07.2023, a fost adusă la cunoştinţa publică prin afişare la avizierul Primăriei Sectorului 6            
și pe site-ul instituţiei. 

Menționăm că ședințele Consiliului Local al Sectorului 6 pot fi accesate pe site-ul instituției la 
adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local și pe pagina de facebook la adresa 
facebook.com/PrimariaSectorului6. 

 
 

Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1438 din 30.06.2023 
 

Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

C.L.            
Sector 6 

ORDINEA DE ZI 

1. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 161/26.06.2023 privind aprobarea contractării 
unei/unor finanțări rambursabile externe de la Banca de Dezvoltare a 
Consiliului Europei, în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 
73.000.000 euro, pentru o perioadă de creditare de până la 30 de ani, din care 
o perioadă de grație de până la 4 ani, în vederea asigurării finanțării și/sau 
cofinanțării cheltuielilor aferente obiectivului de investiții european  
”Construire imobil cu funcțiunea de spital, funcțiuni complexe și organizare 
executare lucrări”, situat în Bulevardul Timișoara nr. 101E 

2. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 145/22.06.2023 privind aprobarea devizului general, 
a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice 
(DALI) pentru obiectivul de investiții “Reparații capitale trotuare și carosabil 
Bulevardul Uverturii” 

3. nr. 1 și nr. 5 
Proiect de hotărâre nr. 146/22.06.2023 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Local al Sectorului 6 nr. 85/2015 privind acordarea normei de 
hrană personalului Direcției Generale de Poliție Locală Sector 6 

 

SECTORUL 6 AL MUNICIPIULUI BUCUREŞTI  
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D-na Felicia Anghelache, înlocuitorul Secretarului general al Sectorului 6: Bună ziua! 

Vom începe ședința de astăzi cu efectuarea prezenței consilierilor locali.  
Sunt prezenți 26 de consilieri locali din 27. (Dl Bordei nu este conectat).  D-le președinte aveți 

cuvântul!  
Dl Marius Ionel Ungureanu, președinte de ședință: Bună ziua, doamnelor și domnilor 

consilieri! Ședința de astăzi a fost convocată prin dispoziția domnului primar numărul 1438 din 
30.06.2023 și a fost publicată în ziarul Adevărul din data de 04.07.2023.  

Avem la dosar Rapoartele de informare depuse de către Responsabilul pentru relația cu            
Societatea Civilă prin care ne informează că față de proiectele propuse pe ordinea de zi și pe site-ul 
instituției Primăriei Sectorului 6, de la societatea civilă, nu au fost primite propuneri, sugestii sau 
recomandări pentru amendarea acestor proiecte.  

Dacă sunt modificări pe ordinea de zi? Vă rog, domnule viceprimar!  
Dl Gâdiuță Alexandru Valeriu, viceprimar: Două mențiuni am. Prima vizează, în calitate de 

inițiator al proiectului cu numărul 5, retragerea acestuia pentru o completare a anexelor sale ce este 
necesară până la aprobarea sa și apoi am o altă mențiune importantă pe care vreau să o fac, săptămâna 
aceasta, împreună cu colegii din grupul de consilieri U.S.R., am depus un proiect de hotărâre            
ce vizează declanșarea procedurilor necesare pentru exproprierea loturilor de teren în cazul parcului 
Grozăvești ce au fost retrocedate şi sunt în pericol să ajungă să fie betonate și să fie transformate            
în blocuri. Am depus acest proiect împreună cu colegii mei și sperăm ca executivul să facă toți pașii 
necesari pentru ca parcul Grozăvești să fie întregit și să ajungă să fie cu adevărat un parc și un plămân 
verde pentru comunitatea Sectorului 6. Este un proces ce se anunță de lungă durată, dar am 
convingerea că la prima rectificare bugetară vom avea prins studiul de fezabilitate necesar acestei 
proceduri de expropriere și fac un apel la toate grupurile politice, din cadrul Consiliului Local, să 
susțină acest proiect și să susțină toată comunitatea locală din Grozăvești căreia îi mulțumesc pentru 
implicarea de care a dat dovadă în ultimii ani. Mulțumesc!  
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule viceprimar! Supun la vot dispoziția 
numărul 1438.  

Dl Alin Constantin Copaci, consilier local: Nu! O să am și eu ceva de spus.  
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule Copaci!  
  Dl Alin Constantin Copaci: Am ridicat mâna. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Mă scuzați, nu am văzut că ați ridicat mâna! 
Dl Alin Constantin Copaci: Două lucruri. Se pare că este logat și colegul meu,            

Adrian Enache, pe care îl rog frumos să spună prezent dacă este! 
Dl Adrian Nicolae Enache, consilier local: Sunt prezent! 
Dl Alin Constantin Copaci: Nu vă auziți. Vă auziți foarte slab, dl Enache. 
Al doilea lucru, aș vrea, ca lider de grup al P.N.L., să spun că noi întotdeauna am susținut un 

sector verde pentru o viață de calitate. După cum s-a văzut și în toate proiectele, suntem pro orice 
spațiu verde și ca atare vom susține proiectul colegilor de la U.S.R., în ceea ce privește parcul 
Grozăvești. Mulțumesc! 

 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier Copaci! Supun la vot 
dispoziția numărul 1438, ordinea de zi, fără punctul numărul 5, care a fost retras de inițiator.            

4. 
nr. 1, nr. 4  și 

nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 151/23.06.2023 privind finanțarea Școlii de vară 
pentru preșcolarii și elevii deficienți de auz înscriși la Școala Profesională 
Specială pentru Deficienți de Auz „Sfânta Maria” și la Școala Gimnazială 
Specială ,,Constantin Păunescu” 

5.  nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 153/23.06.2023 privind transmiterea imobilului în 
suprafață de 14.418 mp, identificat cu numărul cadastral 215096, situat în 
Calea Giulești, nr. 56, sector 6, în administrarea Administrației Școlilor Sector 
6, în vederea susținerii și dezvoltării infrastructurii de învățământ la nivelul 
sectorului 6 

6  Întrebări și interpelări 
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Voturi “împotrivă”?  Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? O “abținere” (dl Desculțescu). Voturi 
“pentru”?   

Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Vă rog să urmați procedura, pentru o claritate mai bună, 
ca să nu apară discrepanțe și să facă secretarul general votul nominal, pentru că sunt unii colegi care se 
deloghează sau există probleme tehnice și să nu avem după aceea surprize. Vă mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Da. Vă mulțumim! 
D-na Felicia Anghelache: Bun. Pentru ordinea de zi propusă, cu retragerea proiectului 

numărul 5, supun la vot această ordine.  
Se intră în procedură de vot. 

  D-na Felicia Anghelache: A trecut. A fost o singură “abținere” (dl Desculțescu) din cei 26,  
iar d-na Mitran care nu a răspuns, au rămas 24. A fost trecută ordinea de zi propusă. 24 de voturi 
pentru. 

Dl Alexandru Teodor Bojdan, consilier local: Domnule președinte, d-na Mitran a pierdut 
conexiunea și va reintra imediat ce poate.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Da. Vă mulțumesc! Nu avem niciun vot “împotrivă”.            
Avem o “abținere” (dl Desculțescu) și 24 de voturi “pentru”. Ordinea de zi a fost aprobată.  

Aș vrea să vă propun aceeași modalitate ca la ședința trecută, în sensul că dacă nu sunt discuții 
generale, să trecem la votarea proiectelor în ansamblul lor. Este cineva “împotrivă”? Se “abține” 
cineva? Nu. Vă mulțumesc! 

 Primul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 161/26.06.2023 privind aprobarea 
contractării unei/unor finanțări rambursabile externe de la Banca de Dezvoltare a Consiliului 
Europei, în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 73.000.000 euro, pentru o perioadă de 
creditare de până la 30 de ani, din care o perioadă de grație de până la 4 ani, în vederea asigurării 
finanțării și/sau cofinanțării cheltuielilor aferente obiectivului de investiții european ”Construire 
imobil cu funcțiunea de spital, funcțiuni complexe și organizare executare lucrări”, situat în 
Bulevardul Timișoara nr. 101E.  

Dacă sunt discuții la acest proiect?  
Dl Gheorghe Ciontu, consilier local: Aș vrea să intervin eu.  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule consilier Ciontu!  
Dl Gheorghe Ciontu: Proiectul, în totalitate, are circa 146 de milioane de euro, din care            

13,3 valoarea terenului, mă rog, vreo 72 de milioane prin împrumut și mai rămân încă vreo să zicem 
vreo 60 de milioane neacoperiți. Poate să îmi spună cineva de unde vom acoperi acești bani pentru a 
avea o sumă asigurată pentru întreg proiectul?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Am înțeles! Din executiv, dacă ne poate ajuta cineva cu un 
răspuns?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan, director general Direcția Generală Economică: Bună ziua! Vă 
salut!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Bună ziua!  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Se aude?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, vă auzim!  
Dl Alin Constantin Copaci: Auziți, vă rog frumos să vă și recomandați! Mulțumesc frumos! 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, sunt directorul economic. Diferența de bani va fi suportată, 

bineînțeles, din bugetul local.  
Dl Gheorghe Ciontu: Poate bugetul local să suporte? 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Poate să suporte, pentru că el se întinde pe o perioadă de câțiva 

ani și știu că sunt discuții, ca diferența aceasta de bani, să fie pusă pe programe PNRR, pe diverse axe 
care pot susține, din care se pot deconta lucrările.  

Dl Gheorghe Ciontu: PNRR-ul poate să suporte, acceptă asemenea tip de cheltuială?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, știu că sunt eligibile. 
Dl Gheorghe Ciontu: Și de ce nu am venit pe PNRR de acum?  
Dl Paul Moldovan, administrator public: Bună ziua! Mă auziți? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Bună ziua!  
Dl Paul Moldovan: Sunt Paul Moldovan, administratorul public! 
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl administrator! 
Dl Paul Moldovan: Referitor la întrebarea domnului Ciontu legată de PNRR, vreau să fac o 

mențiune pentru că dl director economic nu are de unde să cunoască amănuntele acestea. Nu este în 
acest moment, acest spital, trecut pe lista proiectelor de spitale aprobate din PNRR. Asta unul la mână. 
Există o listă deja care a fost aprobată. Noi avem puține șanse să îl introducem pe PNNR, în schimb, 
ce putem să facem este să încercăm toate sursele de finanțre, de tipul programului operațional de 
sănătate, dar nu doar pe aceste surse. Încă o mențiune legată de PNRR. PNRR are ca termen de 
implementare anul 2026. Aceasta înseamnă că, realist privind, nici nu ar prea avea rost ca noi să ne 
angajăm eforturi pentru includerea pe PNRR, pentru că realist, nu știm dacă reușim să ridicăm clădirea 
până în 2026, depinde de mai mulți factori, cum ar fi procedurile de licitație ș.a.m.d.. Ce vom face în 
schimb, este să mergem cu cât de multă forță putem pentru includerea în programul operațional de 
sănătate, spre exemplu sau alte surse de finanțare direct de la Comisia Europeană. Mulțumesc!  

Dl Gheorghe Ciontu: Cu această ocazie, eu aș solicita executivului să ne prezinte, în perioada 
următoare, o analiză a obiectivelor pe care le avem de finanțat, prin aprobări, în Consiliul Local, 
pentru că valorile sunt foarte mari. Lacul Morii este vreo 17 milioane, parcul Liniei, vreo 10 milioane, 
spitalul acesta, încă 130 de milioane, mai sunt reabilitări de blocuri ș.a.m.d. și nu aș vrea să fie aduse 
în Consiliul Local numai obiective care să aibă iz electoral, pentru că vrem să facem, dar de fapt, nu 
avem noroc. Această analiză este absolut necesară, să vedem cum gândește executivul să găsească 
surse și de unde, pentru că bugetul local este foarte mic față de ce ne propunem noi să facem. Atunci, 
putem să discutăm poate și o prioritizare a lor și să luăm niște decizii în cunoștință de cauză. 
Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-le consilier! D-na viceprimar, vă rog!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan, viceprimar al sectorului 6: Tot pentru executiv, am o 

întrebare, dacă se poate. La articolul doi din proiect spune că: contractarea și garantarea finanțării 
rambursabile se face pentru finanțarea și sau cofinanțarea cheltuielilor aferente obiectivului de 
investiții de interes public, conform Anexei nr. 2. În cazul nostru, proiectul spitalului. Vreau să îmi 
confirme executivul că, pe viitor, nu vom putea modifica obiectul împrumutului.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, pot confirma cu certitudine acest lucru. Banii sunt cu 
destinație precisă și nu se pot modifica.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: În regulă și dacă ne puteți ajuta cu ceva informații, dacă 
poate executivul să ne explice ce înseamnă finanțare și la ce se referă finanțarea nerambursabilă 
”Invest EU Advisory Hub” și ce facilități ne acordă.  

Dl Paul Moldovan: Dacă îmi permiteți, d-le președinte, aș vrea să răspund eu. Sunt Paul 
Moldovan.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl administrator! 
Dl Paul Moldovan: Înseamnă că finanțatorul, alături de împrumutul rambursabil pe care îl 

oferă, poate să ofere sub formă de grant, adică finanțare gratuită, ca să spun așa, pentru servicii de 
asistență tehnică în legătură cu proiectul. Cam aceasta este explicația pentru acel grant sub formă de 
asistență tehnică pe care, alături de împrumutul rambursabil, îl oferă finanțatorul pentru dezvoltarea 
proiectului.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dl consilier Stanciu, vă rog! 
  Dl Tiberiu Stanciu, consilier local: Vă mulțumesc! Am crezut că a terminat dl Moldovan, 
pentru că vorbise și d-na viceprimar. Voiam să întreb, este normal, a spus dl city manager, respect ce a 
spus și îi mulțumim pentru informații, a spus că Direcția Economică nu are de unde să știe.            
Este normal ca într-o primărie, Direcția Economică să nu știe orice lucru care se numește ”bani”, 
scuzați-mi expresia?  

Dl Paul Moldovan: O să răspund tot eu, scuze! Direcția Economică nu are de unde să știe 
pentru că în primărie avem o direcție de Fonduri Europene care gestionează, practic, toată activitatea 
care ține de depunerea și susținerea proiectelor și finanțărilor din surse nerambursabile, în principal,            
și atunci, într-adevăr, cele două direcții colaborează, dar rolul de conducere sau de coordonare pe ceea 
ce înseamnă proiecte nerambursabile este la Direcția de Fonduri, nu la Direcția Economică. 
Mulțumesc! 
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Dl Tiberiu Stanciu: Am înțeles, dar este normal să colaboreze? La modul când a fost chemat 
executivul și a intrat în… 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Face parte din regulamentul intern. Vi l-a trimis chiar pe         
20.06..  

Dl Tiberiu Stanciu: Nu, că intrați dvs. să spuneți, Direcția Economică nu știe despre ce este 
vorba, adică este un respect între voi, scuze dacă aduc… 

Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Dacă îmi permiteți și mie, dl președinte!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl consilier Dubălaru!  
Dl Lucian Dubălaru: Sunt două aspecte total diferite. Intenția de a obține niște bani, pe care o 

are Direcția de Fonduri, iar Direcția Economică este cea care gestionează resursa financiară care deja a 
ajuns în Primărie. Atât timp cât noi depunem 25 de proiecte spre aprobare și avem posibilitatea să 
luăm sau să nu luăm, nu este o chestie de care ar trebui să știe neapărat Direcția Economică, pentru că 
după cum bine știți și dvs., sunt proiecte. Noi depunem la toate liniile deschise, dar nu le câștigăm pe 
toate. În momentul în care intră un ban în Primărie, cu siguranță Direcția Economică știe și îl 
gestionează ca atare, dar sunt două aspecte total diferite. Intenția este una, faptul că am concretizat 
ceva, în momentul respectiv, clar știu toate direcțiile din primărie. Mulțumesc!  

Dl Tiberiu Stanciu: OK! Eu am altă opinie, v-o respect și pe-a dvs.. Mulțumesc!  
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier Dubălaru! Vă rog,            
d-na viceprimar! 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Tot către executiv, dacă se poate, să ne ajute cu termenii 
ofertei propuse de finanțator, termenii de contractare ai împrumutului și cu o descriere a situației în 
care suntem astăzi, ca și primărie, din punct de vedere al serviciului datoriei publice.  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Bun! Începem atunci cu serviciul datoriei publice. Avem un grad 
de îndatorare de 14,3, maximum în 2026 va fi undeva la 21,6, după care începe să scadă. Condițiile în 
care va fi luat împrumutul, dobânda va fi fixă, 5,5%. O perioadă de tragere de 24 de luni și o perioadă 
de grație de 36 de luni. Cam acestea sunt condițiile pe o perioadă de 25 de ani.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, dobânda fixă, da dl director?  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Da, fixă, 5,5.  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Mulțumim!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Bun. Vă mulțumim! 
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Cu drag! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă nu mai sunt discuții… 
Dl Cristian Gabriel Pascu, consilier local: Îmi cer scuze! Nu este o dobândă foarte mare 

pentru euro, 5,5?  
Dl Eduard Paul Simion, consilier local: Dacă se poate, dl președinte?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: O secundă! Să răspundă de la tehnic și după aceea aveți 

cuvântul, dl consilier Simion! 
  Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Nu este o dobândă foarte mare. Este o dobândă mult mai 
avantajoasă decât dacă am fi luat-o de pe o piață internă, de la o bancă comercială.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dl consilier Eduard Paul Simion, vă rog!  
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, dl președinte! Am și eu o întrebare pentru 

executiv. A existat cumva o consultare publică cu privire la obținerea acestui credit? Aceasta, unu la 
mână, mă interesează. Doi la mână. Am văzut în preambulul proiectului de hotărâre suma de 
aproximativ 2 milioane de euro pentru consultanță cu privire la acest împrumut și vreau să știm și noi 
foarte clar pe unde se duc acești bani. Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, dl consilier Simion! Dacă poate să răspundă 
cineva din executiv, vă rog?  

Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Imediat, dar cei două milioane nu sunt pentru consultanță.  
Dl Eduard Paul Simion: În preambulul proiectului de hotărâre scrie două milioane de euro 

consultanță.  
Dl Paul Moldovan: Bun. Acei două milioane…, scuze, intervin eu!  
Dl Bogdan Ionuț Ciocîrlan: Este vorba despre acel InvestEu, cred, de acela vorbim. 
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Dl Paul Moldovan: Da, este vorba de acele surse, acei două milioane de euro de care discuta, 
cred că d-na viceprimar Ștefan, din partea InvestEu și sunt cu destinație de asistență tehnică. Dacă va 
fi o consultanță, consultanța va fi oferită de către banca finanțatoare CEBU, în această sumă, practic. 
Banii nu vor ajunge la noi neapărat, va fi utilizată această sumă pentru a ne fi acordată asistență 
tehnică de către finanțator, iar noi nu va trebui să rambursăm această sumă.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
Dl Eduard Paul Simion: Bun și prima mea întrebare cu privire la o consultare publică, la o 

dezbatere publică cu privire la contractarea unui asemenea împrumut, mai ales că discutăm acum și 
rămân surprins de o dobândă fixă, chiar dacă este ea fixă la euro de 5,5%, ceea ce înseamnă undeva, 
aproximativ 4 milioane, 4 milioane și ceva de euro, a existat o consultare publică cu privire la acest 
împrumut? Poate avem și alte oferte, nu știu, întreb.  

Dl Paul Moldovan: Evident, noi ne-am consultat și am analizat, împreună cu colegii care ne 
oferă asistență pe sursele de finanțare rambursabile, și concluzia, după analiza tuturor ratelor, 
dobânzilor și ofertelor altor bănci și interne și de la nivelul Europei, pentru că mai există            
Banca Europeană de Investiții sau Banca Europeană pentru Dezvoltare, noi am analizat toate 
posibilitățile de finanțare pentru acest obiectiv de investiții, inclusiv ca și perioadă de rambursare, 
pentru că dincolo de rata dobânzii și de suma împrumutată este foarte important pe cât timp putem să 
întindem acest împrumut, ca să reducem presiunea de pe bugetul local, iar aceasta a fost cea mai bună 
variantă pe care am primit-o și mai mult, am avut o relație destul de bună și de colaborare cu 
reprezentanții băncii respective, cu care ne-am consultat de foarte multe ori și cu care am menținut o 
legătură permanentă, cred că în ultimul an. 

Mihai Tudorancea, consultant financiar: Aș vrea ca să pot să intervin cu o completare,            
dacă îmi permiteți! Mihai Tudorancea, consultantul financiar.  

Dl Eduard Paul Simion: Păi atunci, dl city manager, dacă tot ați avut aceste consultări cu 
diverse bănci, atât pe plan național, cât și pe plan internațional, eu mă gândesc că pentru transparența 
promovată de către actualul primar al Sectorului 6, ar fi bine să ne transmiteți și nouă rezultatul acestor 
dezbateri publice pe care le-ați avut cu aceste bănci. Repet, atât interne, mă refer din România, cât și la 
nivel european, ca să vedem și noi. Sunt convins că ne veți arăta exact că dobânda de 5,5% la euro,            
la un împrumut în euro pe o perioadă de 25 de ani, este cea mai mică.  

Mihai Tudorancea: Îmi permiteți să intervin și eu, vă rog frumos, cu o completare? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, să vă prezentați! 
Dl Mihai Tudorancea: Mihai Tudorancea, m-am prezentat ceva mai devreme! Aș vrea doar 

ca să vin cu o completare! În anexa prezentată Consiliului Local, în acel term sheet există trei 
componente, o componentă fixă, detaliată, pe dobânda la 3 luni a EURIBOR-ului și o componentă 
fixă. Deci, avem componenta variabilă, care este la 3 și la 6 luni și, de asemenea, avem componenta 
fixă. Vă rog frumos, pentru a evita orice înseamnă o neînțelegere a termenilor, calculul maximal 
folosit pentru comisia de autorizare a împrumuturilor locale a ținut cont de acea dobândă fixă de 5,5. 
Vă rog frumos să aveți în vedere când analizați și luați decizia cu privire la acest împrumut, prima 
componentă, componenta fluctuantă, în care EURIBOR este prezentat cu o marjă de 1%, deci, 
interogarea despre care a fost lansată, de unde putem să obținem o dobândă mai mică decât EURIBOR 
plus 1%, în cazul în care vom decide la momentul tragerii efective pe 25 de ani, iar noi, din toate 
analizele făcute interne, inclusiv cu opțiunile externe, în momentul de față, pe piața locală avem 
împrumuturi maximale de 15 ani, unde ROBOR-ului, care în momentul de față, la 3 luni este situat la 
6,5%, i se adaugă o marjă la ultimele autorizări de 2%, deci, aceasta înseamnă 8,5%, comparativ cu 
dobânda propusă plus marjă fluctuantă de 3,5 plus 1% adică 4,5 la jumătate. Revin cu detaliul de bază, 
nu ne focalizăm pe acea dobândă fixă de 5,5, este utilizată ca maximal pentru dvs. în a vedea impactul 
maximal dacă ar fi luat acea dobândă fixă de 5,5, deci, nu înseamnă că acest lucru va fi fixat pe 5,5. 
Nu știu dacă am putut să fiu auzit și clar pentru toţi consilierii. 

Dl Paul Eduard Simion: Domnul Tudorancea, cât va fi dobânda? Am înțeles că va fi o 
dobândă fixă de 5,5, aceasta ne-a spus domnul administrator public. Spuneți-ne dvs., ca și consultant, 
cât va fi dobânda, pe cât va fi consemnat contractul de primarul Ciucu, cu cât va fi dobânda pe cei 25 
de ani?  
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Dl Mihai Tudorancea: Dobânda va fi prezentată așa cum a fost prezentată și în contractele 
anterioare, semnate atât cu Banca Europeană de Invesiții, cât și cu Banca de Dezvoltare a Consiliului 
Europei în anii anteriori, în care sunt prezentate exact în tabelul pe care îl aveți, nu cu o dobândă fixă, 
ci cu două opțiuni. Opțiunea la tragere de a avea o dobândă fluctuantă, în care ca și în speța de față, 
avem EURIBOR 3 luni, 6 luni, respectiv cu o marjă de 101, adică 1,01, respectiv 1,08 sau o dobândă 
fixă maximală de 5,5. 

 Dl Paul Eduard Simion: Bun! Deci, domnule administrator public, să înțelegem că ce ne-ați 
zis dvs. mai devreme nu este valabil. Deci, nu va fi o dobândă fixă, va fi o dobândă ca în momentul 
tragerii când se va face tragerea se va stabili dacă este o dobândă fixă sau nu.  

D-na Mihaela Ana-Maria Ștefan: Rugăminte, nu domnul administrator public a făcut această 
mențiune, domnul director economic a făcut-o.  

Dl Mihai Tudorancea: Pentru exemplificarea în corelație, dacă îmi permiteți! În corelație cu 
calculațiile care v-au fost prezentate în raportul de specialitate, în raportul de specialitate, așa cum a 
fost conceput, prezintă cu această dobândă maximală tocmai pentru a exemplifica impactul maxim 
asupra serviciului datoriei publice pe 25 de ani. În acest sens s-a referit, sunt convins, la 5,5 dobândă 
fixă.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt întrebări, aș vrea să trecem la 
vot!  

Dl Alexandru Desculțescu: Dacă-mi permiteți! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule consilier!  
Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc! La un moment dat s-a întrebat ce fel de dobândă este 

și s-a răspuns dobândă fixă 5,5%, după aceea văd că nu mai este tocmai aceea fixă. Nu înțeleg ce 
anume votăm noi, dacă nu este fixă și este variabilă. Eu am fost foarte atent la detalii, am încercat să 
culeg din mers, se vorbește acum, în ședință, de 25 de ani, eu n-am găsit în proiect, eu am văzut că este 
de până la 30 de ani, n-am văzut termenul acesta de 25 de ani. La fel, am văzut de o perioadă de grație 
de până la 4 ani și am auzit aici perioada de grație de 36 de luni. S-au hotărât deja chestiile acestea, 
adică unde scrie? Eu nu le-am găsit în proiect, dar poate că am trecut peste ele mult mai ușor. S-a 
vorbit aici de diferența dintre cele două direcții din primărie Economică și Fonduri Europene și că 
investițiile se ocupă în principal de găsirea resurselor nerambursabile, ori, aici este vorba despre un 
împrumut rambursabil, să fie clar. Adică, nimeni nu ne dă bani gratis pentru construcția acestui spital 
și vorbim de un împrumut rambursabil. Când a început discuția și am auzit un consilier spunând bun, 
împrumutul este jumătate, dar de unde obținem cealaltă jumătate? Se poate cădea ușor într-o capcană 
și să înțelegi că domne, cineva ne dă jumate din bani și cealaltă jumate o găsim noi. Nu, aici este 
vorba,  la ora aceasta, finanțarea celor 150 de milioane de euro, cât este proiectat a costa acest spital, 
eu la ora aceasta înțeleg că se va executa integral din bugetul local, că vor fi plătiți din ce avem în 
visterie azi sau prin împrumuturi pe 30 de ani este partea a doua, dar eu, la ora aceasta, nu am auzit că 
vom avea bani nerambursabili dați de cineva. Deci, termenii aceia de contractare care sunt în anexă 
acolo, scrie clar că ei nu sunt sub nicio formă vreun angajament. Și am citit negru pe alb aceasta,           
mi-am și notat-o, deci, nu sunt sub nicio formă vreun angajament, ci ni se prezintă o înțelegere, așa,            
o ofertă de prezentare, o ofertă a unei bănci, fie ea și Banca Băncilor. Eu am un mare semn de 
întrebare asupra acestui proiect de împrumut, vă zic sincer, este vorba de un împrumut pe zeci de 
milioane de euro care va împovăra următoarele mandate ale administrației din acest sector și mă întreb 
de ce nu se vine cu un astfel de proiect la începutul mandatului. Domnul primar poate să vină și să 
candideze următorul mandat și dacă îl câștigă, primul lui proiect să fie acesta, domne, ne împrumutăm 
sau nu ne împrumutăm? Tocmai facem din mandatul acesta o prioritate, ne lăsăm de parcuri și linii și 
alte lacuri și facem spital, că este foarte important, dar își asumă treaba aceasta pe banii bugetului 
local. Lumea știe, îl votează, uite, candidează chiar la alegeri anul viitor și spune treaba aceasta, 
domne, eu vreau să mai iau, pentru că uite, m-am ocupat cu bugetul pe care l-am avut, așa mic cum 
este, de o grămadă, lucruri bune, dar nu vreau eu să împoverez mandatele. Poate câștig eu, poate            
nu câștig eu, vine altul cu altă idee, n-o să mai aibă bani. Adică, eu, Desculțescu, nu mă regăsesc într-o 
politică în care o administrație locală împrumută respectiva unitate locală pentru următoarele 3, 4, 5, 6 
mandate. Am auzit aici până la 30 de ani în proiect. Deci, din considerentul acesta, mie mi se pare cam 
de nevotat o astfel de variantă.  
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Nu înțeleg, a venit acest proiect, pe ordinea de zi suplimentară, acum o săptămână. Nu înțeleg 
nici rapiditatea cu care se încearcă trecerea, că de aceea m-am și abținut la ordinea de zi a acestui 
punct, iarăși acel pe repede înainte, fraților, zeci de milioane de euro să ne împrumutăm. Bun, vreau să 
fac spital, vrem să facem spitale, dar, hai să vedem Guvernul acesta al României, din care 
administrația locală a dat primarul de azi, nu are bani de spitale? Acestea sunt lucruri care se fac la 
nivel naţional, în Guvernul României, prin Ministerul Sănătății, înțeleg, este un proiect foarte bun,         
l-am votat în consiliul local, hai să vedem ministerul acesta al Sănătății condus de guvernul            
P.N.L. - P.S.D. de azi, care este foarte puternic și are bani, nu găsește, trebuie să găsim noi aici în 
sector? Adică, mie mi se pare că se golește visteria locală pentru un lucru la care ar putea participa 
foarte bine orice UAT din împrejur. N-o să vină oamenii de la Cluj la spitalul acesta, dar cei din 
Chiajna o să vină, cei din Sectorul 5 o să vină. Adică ne-am gândit la toate soluțiile astea? De-aceea 
zic, pe repede înainte.  

Dl Mihai Tudorancea: Îmi permiteți, ca să răspund?  
Dl Alexandru Desculțescu: Nu vă permit pentru că nu am terminat. Știu că eu am așa darul de 

a fi controversat și că părerile mele sunt în marea majoritate văzute ca diferite față de ale celorlalți, dar 
tocmai de aceea ne dă democrația dreptul de a ne spune propriile păreri, trecute prin propriul fir al 
gândirii, nu trebuie să fim aici cenzurați de unii sau alții. Eu mă bucur că există o varietate de soluții,        
o varietate de păreri cu privire la orice utilizare în scopul benefic al comunității, dar nu pot să girez. 
pentru a nu știu câta oară în acest mandat, modalitatea aceasta rapidă de trecere a proiectelor. Nu știu 
cine cu cine vorbește să vină așa de repede pe ordinea de zi. Sunt o grămadă de întrebări de pus, 
răspunsuri de dat. De săptămâna trecută când am aflat, repet, pe ordinea de zi suplimentară, acest 
proiect a intrat, atunci n-a fost toată ordinea de zi, acum a revenit ordinea de zi.  Fraților, vă rog eu 
frumos, gândiți-vă, întindeți-vă cât vă este plapuma. OK, zic foarte bine, vrem să facem spital, OK, 
mergeți pe aceasta în campanie, spuneți bugetul local al Sectorului 6… 

Dl Lucian Dubălaru: Domnule președinte, vă rog frumos, că facem politică de 10 minute aici 
… 

Dl Alexandru Desculțescu: Aoleu! Sunt om politic! Dvs. sunteți angajat sau cum, n-am 
înțeles?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnule Desculțescu, vă rog să vă apropiați de sfârşit! 
Dl Alexandru Desculțescu: OK! Aș dori să mă lăsați să vorbesc! Deci, să vă fie rușine că 

îndrăzniți să-mi cenzurați ideile și să mă întrerupeți din ce am de spus, pentru că noi, consilierii locali, 
spre știința dvs., care văd că nu știți, suntem tocmai oameni politici. Noi nu suntem angajații nimănui, 
nu suntem subordonați nimănui, suntem aleșii cetățenilor din Sectorul 6 şi vă mulțumesc că m-ați 
întrerupt!   

Dl Mihai Tudorancea: Îmi permiteți răspunsul?   
Dl Lucian Dubălaru: O să doresc să intervin și eu, domnule președinte, dacă se poate? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Stați puțin să răspundă domnul Tudorancea, domnului 

Desculțescu și urmaţi dvs., domnul consilier Dubălaru. Mulțumesc!  
Dl Mihai Tudorancea: Dacă îmi permiteți răspunsul tehnic, la politică nu mă pricep! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog!  
Dl Mihai Tudorancea: Revin cu detaliul prezentat ceva mai devreme. Hotărârea de Consiliu 

Local urmează tipicul specific Hotărârii de Guvern nr. 9 din 2007, care detaliază cum se aprobă o 
Hotărâre de Consiliu Local în baza legii, pentru a putea fi ulterior trecută prin comisia de autorizare a 
împrumuturilor locale. Adăugirile la tipicul din H.G. nr. 9 conține elementele standard negociate și 
incluse cu banca finanțatoare. Același tipic, pentru exercițiul tuturor consilierilor, este identic cu 
celelalte împrumuturi contractate anterior, începând cu 2009, de către Sectorul 6 al municipiului 
București de la Banca Europeană de Investiții, respectiv Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei.       
În privința tehnicalității acestui împrumut aș vrea ca să detaliez două lucruri. Unu, vorbim de un 
împrumut care fiecare tragere în parte va avea o maturitate de 25 de ani. Ce înseamnă acest lucru?           
Că ne vom întinde cu până la 30 de ani? O dată. Doi la mână; acest împrumut care îl avem propus 
către dvs. spre aprobare are o componentă de garanție de la Uniunea Europeană de 95%, mai mult 
decât atât, componenta bugetară totală, de 104, aproximativ 146 de milioane de euro, cât este valoarea 
totală a programului, are 2 milioane, acel grant pe care ni-l dă Uniunea Europeană deja, care să 
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acopere o parte din cheltuielile tehnice care sunt detaliate în devizul bugetului aprobat prin studiul de 
fezabilitate la sfârșitul anului trecut. Merg mai departe, argumentând că tot Sectorul 6 al municipiului 
București, în anul 2019, a avut curajul de a aproba un împrumut de la Banca Europeană de Investiții 
pentru a începe un program de reabilitare a unor școli, 12 la număr, de a construi opt clădiri noi, creșe 
și afterschool-uri, care la momentul respectiv, de asemenea, avea un grant de la Comisia Europeană de 
aproximativ 1.000.000. Aș vrea ca să readuc aminte toate eforturile făcute de către Sectorul 6, de către 
dvs., și dvs. ați reușit totodată, să faceți acea minune despre care ne este frică în momentul de față să 
vorbim. Da, în momentul de față avem șapte școli care sunt acceptate pe PNRR pentru a fi decontate. 
Deci, presiunea de diminuare a costului este imensă. Banii respectivi care se întorc, vor fi folosiți, acei 
împrumutați vor fi folosiți pentru construirea de noi școli sau reabilitarea de noi școli. Nu putem pune 
caii în spatele căruței. Ce vă rog este, dacă ați avut timp să-l parcurgeți ca și în anii anteriori, fiecare 
hotărâre de consiliu local, specifică unui împrumut extern, este identică. Aceasta este procedura în 
ceea ce înseamnă fiind oferta indicativă, acesta este formatul standard folosit la nivel internațional 
pentru a putea merge spre autorizare finală. Nu este cazul că a fost propus Sectorului 6, la fel este 
oriunde, global. Deci, nu mă refer numai la Europa, global. Acesta este mecanismul, iar formulările 
folosite sunt pur tehnice, dar întotdeauna din punctul de vedere al băncii, odată transmis pentru dânșii 
sunt angajate. Nu există nimic din anterior semnat, propus către Consiliul Local, respectiv 
implementat, să nu fi fost respectat, așa cum am spus, acel term sheet inițial care face parte integrantă 
din fiecare hotărâre de Consiliu Local. Mulțumesc frumos!  

Dl Lucian Dubălaru: Dacă îmi permiteți, domnule președinte! Voiam doar să fac niște 
completări, pentru că s-au spus multe lucruri mai devreme, de către colegii noștri și nu aș vrea ca cei 
care ne ascultă să înțeleagă greșit. Apropo de atenția la detaliu, discuția era dusă către atragerea de 
fonduri externe, rambursabile sau nerambursabile, în condiții mai bune. De aceea am făcut referire la 
cele două direcții care nu trebuie neapărat să comunice până nu există exact sursa. Pe repede înainte, 
aceasta mi se pare un pic deplasată remarca, pentru că, după cum bine știți și dvs. și cei care ne 
ascultă, spitalul a fost unul dintre punctele cheie ale campaniei domnului primar. Deci, aceasta 
înseamnă că pe repede înainte înseamnă că a demarat demersurile din anul 2020, suntem în 2023. 
Totodată, prin Consiliul Local au trecut “n” proiecte legate de acest spital, deci, nu este o chestie care 
a apărut acum, pe o ordine extraordinară de zi, surprinzător ni s-a băgat pe sub nas acest proiect. Este 
clar că în derularea unui proiect de această anvergură apar necesități de ultim moment, de la 
documente solicitate de cei cu care colaborăm, avize ș.a.m.d. și este clar că există excepția aceasta de 
urgență pentru anumite documente, dar care fac parte dintr-un lanț și aceasta este doar o za. 
Bineînțeles că atunci când discutăm de proiecte mari avem nevoie de finanțări, în toată lumea aceasta, 
orice proiect mare se face pe finanțări, adică se face pe banii băncilor, tocmai pentru a nu împovăra 
bugetul local. Nu există această gândire să ne oprim din orice activitate, să nu mai finanțăm nu știu 
,,școală după școală” sau să nu mai reabilităm un parc și să facem doar spitalul și toți banii să-i ducem 
către spital. După cum a spus și domnul Tudorancea și a exemplificat foarte bine, rolul acestor direcții 
din primărie, gen Direcția Fonduri Externe, este să facă tot posibilul să atragă fonduri nerambursabile 
la momentul în care liniile acestea se deschid. Același lucru s-a întâmplat și în programul ,,ELENA”, 
de aceea am putut să decontăm niște școli și să le ducem către PNRR. Deci, ca și concluzie, nu este un 
proiect demarat ieri, este un proiect demarat în 2020. Eu cred că trebuie să ne comportăm ca și cum am 
fi aici, veșnic. Nu trebuie să luăm decizii doar în ceea ce ne privește pe noi și ceea ce ne avantajează 
pe noi, dacă este bine sau nu politic. N-ar trebui să mă lansez într-un proiect care nu funcționează, 
pentru că s-ar putea să nu mă mai voteze lumea anul viitor, nu, eu le las clare ca cel care vine să poată 
să le continue. Metehnele astea vechi de a face doar ce este bine în campanie, nu cred că are legătură 
cu administrația condusă de domnul primar. Mulțumesc frumos!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Domnul consilier Bojdan,  
vă rog!  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: Mulțumesc, domnule președinte! Am două întrebări pentru 
domnul Tudorancea cred, dar este posibil să mă înșel și să fie domnul director economic. Prima 
întrebare este dacă fondurile obținute prin acest împrumut pot fi utilizate pentru alt obiectiv de 
investiții sau strict pentru construirea spitalului din Bulevardul Timișoara 101 E? 

Dl Mihai Tudorancea: Nu! Doar pentru aceast obiectiv de investiții.  
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Dl Alexandru Teodor Bojdan: Mulțumesc pentru confirmare! Și știu că în trecut dvs. ați mai 
colaborat cu administrația Sectorului 6. Au mai fost cazuri de finanțări externe rambursabile care erau 
dedicate unui obiectiv de investiții? 

Dl Mihai Tudorancea: Este primul proiect project finance pur structurat în România.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Mulțumesc pentru confirmare! 
Dl Mihai Tudorancea: Diferența de abordare între un program cu mai multe obiective 

specifice sectoarelor băncii și un project finance pur, în care se finanțează dedicat un singur obiectiv 
mare, cum este cazul nostru de fapt acum.  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! mulțumesc mult!  
Dl Mihai Tudorancea: Și mai ales instrumentul InvestEU, nou existent pentru Europa și care 

suntem noi, Sectorul 6, noi cu toții, ca și echipă mare, împreună cu dvs. suntem primii care facem 
acest lucru în România.  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: OK! Mulțumesc pentru informații. Sper ca această finanțare să 
reprezinte un instrument pentru ca acest proiect să avanseze și ulterior să obțină restul finanțării 
necesare pentru finalizarea construcției și dotarea spitalului din surse de finanțare nerambursabile. Eu 
voi susține acest proiect. Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Mai sunt întrebări? 
Dl Paul Eduard Simion: Dacă se poate, domnule președinte! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, domnule consilier Simion, vă rog! 
Dl Paul Eduard Simion: Mulțumesc mult! În primul rând, ceea ce spunea colegul cu repede 

înainte, dacă vă aduceți aminte la ultima ședință de consiliu, ordinară, de acum o săptămână, primarul 
Ciprian Ciucu a spus că, având în vedere că acest punct de ordine sau că acea listă suplimentară a 
ordinii de zi nu a mai intrat pe lista ordinară a ordinii de zi, vom avea niște dezbateri cu consultanți în 
care vom fi invitați de către primărie să participăm la aceste dezbateri. Au trecut 7 zile de atunci, bine, 
5 zile lucrătoare de atunci și nu am fost invitaţi să discutăm cu consultanții despre acest proiect despre 
acest împrumut, asta unu la mână, afirmație făcută de primarul Ciprian Ciucu, repet, în plenul ședinței. 
Doi la mână, doamna secretar, dacă poate să dea citire, avizelor comisiilor de specialitate, cum au fost 
pentru acest proiect. Trei la mână, am discutat mai devreme în legătură cu acel studiu de piață, dacă a 
fost făcut, lucru confirmat de domnul administrator public, cu rugămintea să ne fie și nouă pus la 
dispoziție acest studiu de piață ca să vedem și noi foarte clar că am ales cea mai bună variantă, ca să 
votăm în cunoștință de cauză. Mulțumesc frumos! 
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă muțumesc, domnule consilier Simion!  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: Ați participat la ședința comisiei buget unde trebuia să 
discutăm acest proiect? 

Dl Paul Eduard Simion: Dacă se poate, doamna secretar, să ne dați și nouă citire la ce v-am 
rugat? 

Dl Alexandru Teodor Bojdan: Ați participat la ședința comisiei buget unde trebuia să 
discutăm membrii executivului? 

Dl Paul Eduard Simion: Proiectul acesta, conform spuselor domnului primar, trebuia discutat 
în niște întâlniri la primărie cu consultanţi și să ni se explice foarte clar cu împrumutul cum se va face 
și așa mai departe …, de exemplu, mi-a venit acum o întrebare pentru un consultant. Ca noi să putem 
să contractăm acest împrumut nu trebuie să garantăm că avem de unde să punem și restul sumei de            
60 și ceva de milioane de euro, de exemplu, ca să ne dea, să ne acorde bani, acest împrumut?  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: Dacă ați fi intrat în comisia buget, poate am fi obținut 
informațiile acestea.  

Dl Ștefan Viorel Florescu: A lipsit nemotivat! Haideți să trecem la vot! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnul Dubălaru, aveți mâna ridicată, vreți să mai spuneți 

ceva?   
Dl Lucian Dubălaru: Nu, doar să trecem la vot, vă rog! S-au discutat multe pe subiectul 

acesta.  
Dl Alexandru Desculțescu: Domnul președinte, doar o intervenție scurtă!  
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Dl Paul Eduard Simion: Deci, nu există posibilitatea să ne fie date răspunsuri la interpelări. 
OK! Eu cred, că erau niște întrebări de bun simț, în care noi, consilierii, trebuia să știm și plus de 
aceasta, și cei care ne urmăresc ar fi trebuit să știe.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Referitor la avize putem răspunde? 
D-na Felicia Anghelache: Comisia nr. 1 de buget, am înțeles că s-au întrunit, însă nu a avut 

cvorum, nu există aviz, dar există avizul de la comisia juridică, favorabil. Pentru toate proiectele este 
aceeaşi situaţie și pot fi supuse dezbaterii și cu un singur aviz.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, doamna Secretar general! Vă rog,            
domnul Desculțescu! 

Dl Alexandru Desculțescu: Când m-am referit că proiectul este adus pe repede înainte, știu ce 
zic. Acest proiect nu se referă la proiectul spital și construcția, dacă este bine sau nu să o facem, ci la 
proiectul împrumut, pus pe site pe 26 iunie și adus la cunoștința acestui Consiliu Local în aceeași zi, 
cu 3 zile înainte de ședința de săptămâna trecută. Deci cam acum 10 zile, să-mi povestești mie de cum 
este matur proiectul spitalului și să-mi spui că proiectul de azi, despre împrumut, nu este pe repede 
înainte, mi se pare o manipulare, dar se poate citi procesul verbal și cine vrea să vadă cum se joacă 
manipulările, este simplu să găsească. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt întrebări, propun să trecem la 
vot. Vă rog, doamna Secretar general!  

Dl Traian Pană: Era bine să se discute înainte și un parteneriat public-privat, exact cum a spus 
dl primar la începutul mandatului. 

Dl Paul Eduard Simion: Sunt ˮpentruˮ construcția unui spital în Sectorul 6, dar este jenant 
modul cum ni s-a adus în discuție acest împrumut și ipocrizia în Primăria Sectorului 6 continuă.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Nu avem niciun vot “împotrivă”, o “abținere” (dl Desculțescu) 
şi 25 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. (S-a conectat şi dl Bordei, d-na Mitran nu mai este 
conectată). 

Următorul proiect pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 145/22.06.2023 privind aprobarea 
devizului general, a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice (DALI) 
pentru obiectivul de investiții “Reparații capitale trotuare și carosabil Bulevardul Uverturii”. 

Dacă sunt discuții, vă rog! Vă rog, domnul consilier Ciontu! 
Dl Gheorghe Ciontu: Este evidentă poziția P.S.D.-ului că întotdeauna susține ceva care este 

bun pentru locuitorii Sectorului 6, numai că, vedeți dvs., am discutat circa 1 oră și 20 min. de unde 
sunt banii, cum îi drămuim, mai ales că sunt mai multe obiective de investiții. Nu înțelegem de ce 
trebuie sectorul să se angajeze pentru o investiție care ar fi trebuit să o suporte Primăria Generală. 
Deci, în principiu suntem de acord cu tot ce se face pentru locuitori, dar nu oricum, să neglijăm sursa 
de bani care ar trebui să fie corectă. Din aceste motive, Grupul P.S.D. va vota în consecință. Deci,            
în mod concret, Primăria Generală trebuia să facă această treabă și nu să greveze bugetul Consiliului 
Local, care și așa este sufocat de foarte multe treburi, printre care unele obiective foarte importante. 
Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier Ciontu! Vă rog,            
doamna consilier Surulescu! 

D-na Aurelia Surulescu, consilier local: Domnule președinte, stimați colegi, cu riscul de a 
mă repeta, este pentru nu știu a câta oară când îmi exprim acest punct de vedere, deși domnul Ciontu a 
atins punctul pe care eu voiam să-l spun, totuși, insist. Dacă acest proiect contribuie la îmbunătățirea 
condițiilor de trafic și la siguranța cetățenilor din Sectorul 6, iar aceste condiții trebuiau asigurate din 
bugetul Primăriei Capitalei, de ce cu această sumă de 15 milioane de lei, minim 15 milioane lei, că 
până s-o finaliza, cine știe ce se mai modifică, de ce cu acești bani nu investim în alte proiecte cum ar 
fi aleile dintre blocuri, parcările, bordurile, grădinile de la blocuri ș.a.m.d.? Nu este primul bulevard 
sau prima stradă în care Primăria Sectorului 6 investește din bugetul local pentru lucrări, investiții care 
trebuiau susținute de Primăria Capitalei. Haideți să ne axăm banii, care și așa sunt puțini la nivelul 
sectorului, să-i cheltuim pentru obligațiile pe care le avem, nu pentru a-l susține pe domnul            
Nicușor Dan în lenea dumnealui, că altfel nici nu pot să-i spun. Mulțumesc frumos!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Doamna viceprimar! 



12 

 

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Da. Bună ziua! Cred că Grupul P.S.D. uită de            
Bulevardul Iuliu Maniu, care a fost modernizat cu fonduri rambursabile, din ce îmi aduc eu aminte, 
banii folosiți pentru modernizare, pentru că și în cazul Iuliu Maniu cred că la fel ca și în cazul 
Uverturii, investiția face referire la reparații capitale. Nu s-a reproiectat nimic acolo și nu s-a adus nici 
la Iuliu Maniu vreo îmbunătățire a condițiilor de trafic. Rămâne, ce-i drept, situația pe care niciun grup 
politic nu cred că o poate rezolva, pe repede înainte, aceea că Bulevardul Iuliu Maniu este singura 
ieșire din vestul orașului spre autostradă. Deci, aglomerația o să existe întotdeauna, dar subliniez faptul 
că, acel bulevard a fost modernizat cu fonduri împrumutate în administrația trecută.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Domnul Dubălaru, vă rog!  
Dl Lucian Dubălaru: Stau și ascult aici, cu atenție, pe colegii mei consilieri, nu știu, eu sunt 

aici în Consiliul Local pentru a reprezenta cetățenii din acest sector și a face tot ce ține de noi să 
aducem un plus valoare, chestia aceasta cu dacă este pe repede înainte, dacă ar trebui să fi făcut 
altcineva, dacă este de vină primarul general care-i incapabil sau nu este sau așa, mi se pare că este 
prea mult. Noi vrem să facem și dacă avem cum să facem chestia aceasta, le facem etapizat, nu ne 
apucăm de toate o dată, de toate bulevardele. Știți foarte bine că solicitarea aceasta de la Uverturii            
o avem, cred că din 2021, dacă nu mă înșel, din păcate, da, acum a ajuns la noi și dacă putem să facem 
și să aducem un plus valoare, așa cum am reușit în Drumul Taberei, eu sunt pentru orice astfel            
de investiție, chiar dacă ar trebui s-o fi făcut cineva. Nu putem să stăm cu mâinile în sân și să 
așteptăm, să ne uităm către Primăria Generală sau către alte ministere. În cazul în care, apropo și de 
proiectul de dinainte, cum a fost și în alte situații, colegii de la fonduri externe găsesc o linie de 
finanțare sau la un moment dat, Ministerul Investițiilor Publice va putea face o cofinanțare pentru 
acest proiect, cu siguranță ei vor face toate demersurile legale ca să detensioneze bugetul, dar până 
atunci, noi trebuie să livrăm. Noi avem un mandat clar de 4 ani și în acești 4 ani nu putem să ne 
plângem, trebuie să livrăm și cât mai mult cu putință, bineînțeles fără a depăși condițiile legale. 
Mulțumesc frumos! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier Dubălaru!.  
D-na Aurelia Surulescu: Cine se plânge domnul Dubălaru? Mă iertați, domnule președinte!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog!  
D-na Aurelia Surulescu: Cine se plânge? Am spus că era o sursă de venit pe care o puteam 

redirecționa către alte investiții și nu facem comparație între bugetul Capitalei și bugetul Sectorului 6, 
între un împrumut rambursabil și o cheltuială de la care nu primim, în afară de mulțumiri, dacă le 
primim și pe acelea, dar nu avem nevoie de ele, important este ca cetățeanul Sectorului 6, să 
beneficieze de ce este mai bun, și corect, și cinstit, și siguranță pentru el.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! 
Dl Paul Eduard Simion: Am eu o întrebare, domnule președinte, dacă se poate?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnul consilier Simion!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Din păcate, actuala administrație, nu contează ce se întâmplă 

din 2024 încolo, este important acum să cheltuim cât mai mulți bani, dar nu știm pe ce, pentru că nu se 
vede nimic. Dar eu am o altă întrebare, către compartimentul de specialitate economic, există în 
momentul de față prevedere bugetară cu privire la această cheltuială pentru Bulevardul Uverturii avem 
în capitolul bugetar, votat așa ceva, în momentul de față? 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă putem avea un răspuns din executiv, vă rog! 
Dl Paul Eduard Simion: Și tăcerea este un răspuns, am înțeles! Mulțumesc!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Din executiv, dacă este cineva care ne poate da un răspuns,  

domnul director Bogdan Ciocârlan sau domnul administrator Paul Moldovan? 
Dl Paul Moldovan, administrator public: Dacă puteți să repetați întrebarea, încerc eu să vă 

răspund. Mulțumesc! 
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Domnul consilier Eduard Simion, dacă puteți să repetați 

întrebarea, vă răspunde domnul administrator Paul Moldovan.   
Dl Paul Eduard Simion: Domnul administrator public, faptul că nu vă mai interesează ce se 

întâmplă din 2024 încolo, din punct de vedere financiar al primăriei, înțelegem că acum băgați cele 
mai multe cheltuieli pe ultima sută de metri a mandatului, aceasta înțelegem. Eu am o întrebare tehnică 
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către compartimentul de specialitate, în momentul de față există prevedere bugetară votată în bugetul 
actual pentru această, să zicem, reparație a Bulevardului Uverturii? 

Dl Paul Moldovan: Din câte știu eu, există această prevedere bugetară în buget pentru 
Bulevardul Uverturii și cred că este de la prima votare, dacă nu mă înșel, a bugetului Sectorului 6. 
Referitor la “ultima sută de metri”, mă rog, eu îmi permit să vă contrazic și să vă spun că noi am avut 
o planificare a investițiilor destul de riguroasă încă de la început și o acțiune în sensul acesta. 
Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă nu mai sunt discuții, vă propun să trecem la vot.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Domnule președinte, dacă se poate?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnul consilier Bojdan! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Mi-aș dori să obțin și eu în perioada imediat următoare, când 

puteți, după revenirea din vacanță, o situație a H.C.L-urilor aprobate de noi, a hotărârilor aprobate de 
noi, în decursul anilor 2021-2022, cu privire la o serie de obiective de investiții pentru drumuri, 
extinderi alimentare cu apă, reabilitare sistem rutier din zona Militari, drumul Mănăstirea Govora, 
Belșugului, Drenajului, Mănăstirea Sihăstria, Roții, Mănăstirea Văratec, strada Boja, strada Viscolului, 
drumul Osiei și reabilitare sistem rutier Uverturii, Virtuții Iuliu Maniu, Dezrobirii, toate acestea au fost 
aprobate de noi în 2021 printr-o serie de hotărâri ale Consiliului Local Sector 6, pentru a obține 
finanțare prin PNDL 3 Anghel Saligny, mai exact. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! O să rog tehnicul să se asigure că            
domnul consilier Bojdan o să primească un răspuns!  

Dacă nu mai sunt discuții, propun să trecem la vot.  
Avem 7 voturi “împotrivă” (dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, Simion E., dl Stanciu,            

d-na Surulescu), 9 “abțineri” (dl Bojdan, dl Bordei, dl Coșcodaru, dl Desculțescu, dl Gâdiuță,            
d-na Ștefan, dl Ungureanu, dl Volintiru, dl Zainea). Voturi “pentru”? Cu 8 voturi “pentru” (dl Copaci, 
dl Dubălaru, dl Florescu, d-na Nicolescu, d-na Popescu, dl Prunaru, dl Simion A., d-na Trăistaru), 
proiectul a fost respins. (Dl Enache, d-na Mitran şi dl Pascu nu mai sunt conectaţi). 
 Dl Lucian Dubălaru: Dacă îmi permiteți o intervenție scurtă, domnul președinte?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnul consilier!  
Dl Lucian Dubălaru: Sunt un pic uimit de reacția colegilor noștri de la P.S.D. și de la U.S.R., 

în ceea ce privește a face pentru acest sector, ar trebui să ne oprim ședința, că dacă totul se 
interpretează ca o cheltuială pe repede înainte, ar trebui să ne oprim cu un an de zile înainte de 
campanie și să nu mai cheltuim niciun ban, poate ajungem și la un excedent mai mare, să putem să 
lăsăm o moștenire către următorii care vor veni aici și noi să stăm puțin, să ne relaxăm. Mulțumesc!  

Dl Paul Eduard Simion: Domnule președinte, dacă se poate, să intervin, vă rog frumos! 
Vreau și eu să-i amintesc domnului Dubălaru, că în ultimii 3 ani de zile, pe bugetul primăriei 

sectorului 6, a avut excedent bugetar și nu ați fost în stare să cheltuiți toți banii. Vorbim acum pe 
ultima sută de metri de cheltuirea banului public, având în vedere că în ultimii 3 ani de zile ați avut 
excedent bugetar, serios! Despre aceasta discutăm! Păcat domnul Dubălaru pentru că aveam pretenții 
la dvs. ca un tânăr politician.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog să nu faceți dialog!  
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 146/22.06.2023 pentru modificarea 

Hotărârii Consiliului Local al Sectorului 6 nr. 85/2015 privind acordarea normei de hrană 
personalului Direcției Generale de Poliție Locală Sector 6.  

Dacă sunt discuții, vă rog? Dacă nu sunt discuții, propun să trecem la vot. 
La acest proiect au votat 24 de consilieri. Nu sunt voturi “împotrivă”, avem o “abținere”            

(dl Bordei) şi 23 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  
 Următorul proiect pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 151/23.06.2023 privind finanțarea 

Școlii de vară pentru preșcolarii și elevii deficienți de auz înscriși la Școala Profesională Specială 
pentru Deficienți de Auz „Sfânta Maria” și la Școala Gimnazială Specială ,,Constantin Păunescu”. 

Discuții dacă sunt?  
Dl Traian Pană: Domnule președinte, am o rugăminte! Pentru următorul punct de pe ordinea 

de zi să fie și domnul administrator prezent, că aș dori să-l interpelez. Dacă nu, cei din executiv, vă rog 
să-l anunțe. Mulțumesc! 
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă nu mai sunt discuții, o să trecem la vot.  
Nu sunt voturi “împotrivă”. Nu sunt “abțineri”. Cu 24 de voturi “pentru”, proiectul a fost 

adoptat.  
Ultimul punct pe ordinea de zi: Întrebări și interpelări.  
Vă rog, domnul Pană! 
Dl Traian Pană: Mulțumesc, domnule președinte! Aș dori să știu dacă este            

domnul administrator Paul Moldovan?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Da, este conectat, apare conectat.  
Dl Traian Pană: Am următoarea întrebare să o adresez din partea locuitorilor din cartierul 

Giulești Sârbi. De la începutul mandatului i-am interpelat pe domnul primar, pe domnul director de la 
A.D.P.D.U., pe domnul viceprimar și doamna viceprimar și în fiecare an mi s-a transmis că 
reabilitarea Parcului Răsadniței, locului de joacă, dar poate fi parc acolo fiind peste 1.000 m² de teren, 
când credeți că o să fie reabilitat sau dacă puteți, nu la primăvară, cum s-a spus în fiecare an sau la 
vară, o dată de începere a lucrărilor? Mulțumesc! 

Dl Paul Moldovan: Mulțumesc de întrebare! Din câte știu eu, sunt contractate acolo inclusiv 
echipamentele, dacă bine știu, așteaptă livrarea echipamentelor colegii de la A.D.P.D.U., deci, 
probabil va intra în vara aceasta.  

D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Doar o mențiune am de făcut domnul administrator! Cred 
că domnul consilier Pană se referă la locul de joacă de la Răsadniței pentru care am solicitat la 
C.G.M.B. să ne transmită terenul din spate ca să-l mărim. Eu sunt sinceră și vă spun că n-am urmărit și 
nu știu exact ce s-a întâmplat la P.M.B., dacă ne-au transmis în administrare acel teren. Cred că da, 
parcă așa rețin, dar nu am certitudinea aceasta.   

Dl Paul Moldovan: O să discut cu colegii ca să vă spun mai multe detalii, o să discut cu 
colegii de la A.D.P.D.U. care știu foarte bine care este situația pe acel loc de joacă. Numai un moment, 
vă rog!  

Dl Traian Pană: Vă mulțumesc, domnule administrator!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Vă referiți la locul de joacă de la capătul autobuzului?  
Dl Traian Pană: Exact! Cel de la Răsadniței.   

  D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Deci, pentru el am solicitat, cu siguranță, terenul din spate, 
tocmai pentru a-l mări, dar eu nu vă pot confirma acum dacă am primit de la P.M.B. terenul, poate ne 
ajută domnul administrator.  

Dl Paul Moldovan: Îmi dați voie, domnul președinte?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Sigur, vă rog! Așteptam răspunsul dvs.!  
Dl Paul Moldovan: Am primit, într-adevăr, așa cum spunea doamna viceprimar, acel teren 

suplimentar. Colegii de la A.D.P. sunt în elaborarea unui studiu de fezabilitate pentru terenuri de sport 
pe acel teren suplimentar de care mă întreba domnul Pană, dacă nu mă înșel.  

Dl Traian Pană: Da. Mulțumesc mult pentru răspuns! Rugămintea mea, dacă se poate, nu știu, 
o mică discuție pe această temă cu teren de sport, acolo fiind între case, nu știu, am putea discuta sau o 
consultare în zonă, știți, fiind teren de sport, așa un loc de recreere cum a fost conceput inițial, este 
altceva, dar fiind un teren de sport, nu știu cât ar fi de ok, fiind între case, poate să fie un proiect bun, 
nu știu, nu l-am văzut, dar întrebarea mea era, când se reabilitează măcar partea din față să înceapă 
ceva, că este poarta de intrare în sector, una din porțile de intrare din Sectorul 6, acum, și este jalnic să 
vezi acolo cum arată față de ceea ce au făcut cei din Chiajna. Mulțumesc!  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Dacă nu mai sunt discuții, 
declar ședința închisă!   

 
 

  Preşedinte de ședință,                                                                     Secretar general Sector 6, 
 Marius Ionel Ungureanu                                                                            Demirel Spiridon 


